
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (23.11.20 12:07:25) 
 
 Poštovane kolege poslanici i poslanice, počinjemo rad.  
 Otvaram Drugu sjednicu Drugog (redovnog) zasijedanja u 2020. godini Skupštine Crne 
Gore 27. saziva. Podsjećam da sam sazvao Skupštinu na ovu sjednicu i dnevni red predložio 
saglasno Poslovniku Skupštine i dogovoru u Kolegijumu predsjednika Skupštine. Saglasno članu 
10 Zakona o Prijestonici, propisano je da se prva sjednica redovnih zasijedanja održava u 
Prijestonici. Prva (posebna) sjednica Drugog redovnog zasijedanja bila je posvećena obraćanju 
stranog zvaničnika gospodina Olivera Varheljija, komesara Evropske unije za susjedsku politiku i 
pregovore o proširenju, koji je tokom zvanične posjete Crnoj Gori imao agendom precizirane 
termine susreta sa crnogorskim zvaničnicima, pa se iz toga razloga sjednica nije mogla održati na 
Cetinju.  
 Prije nego pređemo na utvrđivanje dnevnog reda, imamo par proceduralnih obaveza. Nik 
Đeljošaj i Milutin Simović podnijeli su ostavke na poslaničke funkcije, pa, saglasno Poslovniku 
Skupštine, objavljujem da Skupština konstatuje ostavke čime im prestaje mandat poslanika o 
čemu ćemo obavijestiti Državnu izbornu komisiju, radi sprovođenja postupka popune upražnjenih 
poslaničkih mjesta. Takođe, poslanik Marko Milačić obavijestio je da istupa iz Kluba poslanika 
Demokratski front, Nova srpska demokratija, Demokratska narodna partija, Prava Crna Gora, 
Ujedinjena Crna Gora i Radnička partija. Predsjednik Kluba poslanika Slaven Radunović povodom 
istupanja iz Kluba poslanika Marka Milačića, obavijestio je da je došlo do promjene u nazivu kluba, 
tako da glasi Klub poslanika Demokratski front - Nova srpska demokratija - Demokratska narodna 
partija - Ujedinjena Crna Gora i Radnička partija. Takođe, treba da usvojimo zapisnik sa Prve 
(posebne) sjednice Drugog redovnog zasijedanja u 2020. godini.  
 Da li neko od poslanika ima primjedbi na zapisnik? Konstatujem da nema.  
 Saglasno Poslovniku Skupštine, konstatujem da je usvojen zapisnik sa Prve (posebne) 
sjednice Drugog redovnog zasijedanja u 2020. godini.  
 Prelazimo na utvrđivanje dnevnog reda. Predlog dnevnog reda imate u sazivu.  
 Pozivam vas da se izjasnimo o predloženom dnevnom redu u cjelini.  
 Stavljam na glasanje predlog dnevnog reda u cjelini. Broj 2 je za, broj 3 je protiv, broj 4 je 
uzdržan. Izvolite.  
 Ipak, zbog sistema, da glasanje izvršimo dizanjem ruku.  
 Ko je za predlog dnevnog reda u cjelini? Zahvaljujem.  
 Da li ima neko protiv? Zahvaljujem.  
 Da li ima uzdržanih? Nema.  
 Konstatujem da su glasala 52 poslanika - 51 za, jedan protiv. Objavljujem da je za sjednicu 
utvrđen sljedeći dnevni red - Predlog odluke o dopunama Poslovnika Skupštine Crne Gore, tačka 
1 i, tačka 2 - Izbor i imenovanja.  
 Prelazimo na dnevni red. Predlog odluke o dopunama Poslovnika Skupštine Crne Gore.  
 Podsjećam da su Predlog odluke podnijeli šefovi svih poslaničkih klubova, poslanici: Slaven 
Radunović, Danijel Živković, Boris Bogdanović, Ivan Brajović, Branko Radulović, Ervin 
Ibrahimović, Dragan Ivanović, Raško Konjević i Miloš Konatar. Saglasno dogovoru sa Kolegijuma, 
učešće u pretresu po ovoj tački dnevnog reda uzeće predlagači, u ime parlamentarne većine 
poslanik Boris Bogdanović i u ime parlamentarne opozicije poslanik Danijel Živković.   
 Izvolite, poslaniče Živkoviću. 
 
 
 DANIJEL ŽIVKOVIĆ (23.11.20 12:13:35) 
 
 Poštovani predsjedniče Skupštine, uvažene koleginice i kolege,  
 Pošto vidim da u sali ima poslanika koji ne nose maske, zahtijevam da se stave maske na 
lice zbog pojačanog epidemiološkog rizika. Vjerujem da ćete insistirati da kolege koje trenutno ne 
nose maske to i urade. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (23.11.20 12:14:09) 



 
 Zahvaljujem poslaniku Živkoviću. Potpuno je zahtjev na mjestu. Naravno, pridružujem se 
Vašem apelu. Mi smo učinili ono što je do nas, kao što vidite i po rasporedu sjedenja, udaljenosti i 
držanju distance. Odgovornost je na svakom poslaniku. Molim svakog poslanika da stavi masku 
na svoje lice. Evo, u trenucima kada ne govorim i sam dajem primjer svemu tome. Idemo dalje.  
 Poslaniče Bogdanoviću, imate riječ. 
 
 
 BORIS BOGDANOVIĆ (23.11.20 12:14:21) 
 
 Zahvaljujem, predsjedniče Skupštine.  
 Poštovane koleginice i kolege, poštovani građani Crne Gore,  
 Novonastala dramatična situacija dovela je do preispitivanja brojnih parlamentarnih 
procedura u zemljama regiona, Evrope i svijeta. U tom kontekstu, parlamenti širom svijeta se 
prilagođavaju novonastaloj vanrednoj situaciji izazvanoj Kovidom 19 i na razne načine nastoje da 
održe svoju ulogu u demokratskom društvu i da izvršavaju Ustavom definisana ovlašćenja. U cilju 
prilagođavanja promjenama izazvanim Kovidom 19, stvaraju se preduslovi za održavanje sjednica 
Skupštine i sjednica skupštinskih radnih tijela i izmjenama pravila o radu, odnosno izmjenama i 
dopunama Poslovnika Skupštine, omogućujući poslanicima da elektronski glasaju, a parlamentima 
u brojnim zemljama elektronsko učešće poslanika u radu sjednica Skupštine i skupštinskih radnih 
tijela.  
 Alternativni način elektronskog glasanja uveden je i u Evropskom parlamentu. Svrha i 
princip izmjena i dopuna Poslovnika i uvođenje mogućnosti elektornskog glasanja i elektronskog 
učešća poslanika u radu sjednice Skupštine i skupštinskih radnih tijela je pokušaj zaštite zdravlja 
poslanika i zdravlja članova stručne službe i, naravno, obezbjeđivanja funkcionisanja rada 
Skupštine i skupštinskih radnih tijela. Dakle, nakon što je Nacionalno koordinaciono tijelo, na 
predlog Instituta za javno zdravlje, 21. jula 2020. godine proglasilo epidemiju na čitavoj teritoriji 
Crne Gore, brojni državni organi su preduzeli odgovarajuće mjere na zaštiti stanovništva od 
zarazne bolesti i na sprečavanju širenja zarazne bolesti. Brojne preventivne mjere nadležnih 
državnih organa u dijelu društvene distance su i danas na snazi. Zaista, i Skupština Crne Gore 
ima obavezu da se prilagodi takvoj situaciji ne bi li, ne daj Bože, ušli u neki vanredni oblik 
djelovanja, odnosno ne bi li institucije sistema, pogotovu Skupština Crne Gore bila paralisana u 
narednom periodu.  
         Zbog svega, zadovoljstvo mi je da u ovom visokom domu pred građanima Crne Gore ovdje 
na Cetinju saopštim da su se parlamentarna većina i parlamentarna opozicija saglasile da zajedno 
podnesu predlog dopuna Poslovnika Skupštine Crne Gore. Dakle, ovog puta, kao i mnogo puta do 
sada u našoj slavnoj istoriji, onda kada je Crnoj Gori bilo najteže, parlamentarna većina i 
parlamentarna opozicija tragali su za najmanjim zajedničkim imeniteljem. Tada su ga pronalazili i 
danas su ga svakako pronašli i očigledno da u ovakvim teškim situacijama, čak i u ovako duboko 
podijeljenom društvu priskačemo u pomoć jedni drugima, jer epidemija zaista ne pravi razliku 
između parlamentarne većine i parlamentarne opozicije, između desnice, ljevice ili centra. Zato 
ističem da je u ovoj teškoj zdravstvenoj socio-ekonomskoj i opštedruštvenoj situaciji kompromis 
najveći državni interes. Međutim, kompromis je, kako jedan pametan čovjek reče, sporazum po 
kojem svako dobija ponešto što nije htio, odnosno kompromis je traganje između idealnog i 
ostvarivog. Mogu da kažem da je upravo i takav Predlog odluke o dopuni Poslovnika Skupštine 
Crne Gore. Dakle, nije savršen, ali je najbolji u datom trenutku, jer zaista obezbjeđuje potpuno 
nesmetan rad i funkcionisanje Skupštine Crne Gore i skupštinskih radnih tijela.  
 U ovom visokom domu i u klupama parlamentarne većine i klupama parlamentarne 
opozicije sjede ozbiljni i odgovorni ljudi koji nikada neće dozvoliti da parališemo ovu instituciju 
sistema. Ne daj Bože, za takve eventualne situacije i varijante većina poslanika Skupštine Crne 
Gore je spremna, tako da će Vlada biti izabrana, zakoni će se donositi, a Skupština Crne Gore će 
ostvarivati Ustavom propisanu funkciju.  
 Dakle, Predlog odluke potpisali su svi šefovi klubova poslanika i parlamentarne većine i 
parlamentarne opozicije i time smo zaista poslali potpuno jasnu poruku da smo ne samo spremni, 
nego da smo i sposobni za kompromis, odnosno za dogovor. Dakle, do sada je u prethodnih 30 



godina u većini slučajeva samo jedna strana bila zadovoljna. Od sada moramo svi zajedno da 
vodimo računa da sve strane u ovom visokom domu budu zadovoljne kako bi i građani Crne Gore 
bili zadovoljni i kako bi građani na istovjetan i jednak način ostvarivali svoja prava i svoje obaveze.  
 Poštovani građani Crne Gore, saglasno predloženom rješenju i Predlogu odluke o dopuni 
Poslovnika Skupštine Crne Gore, poslanik kome je usljed primjene mjera od strane nadležnog 
državnog organa ograničena sloboda kratanja može odlučivati na sjednicama Skupštine Crne 
Gore i sjednicama skupštinskih radnih tijela van sjedišta Skupštine putem bezbjedne 
informaciono-komunikacione tehnologije. Radi se o takvoj informaciono-komunikacionoj tehnologiji 
kojom omogućava prenos podataka, slike i zvuka u realnom vremenu i to naravno takvog kvaliteta 
da se bez ikakve sumnje može utvrditi identitet poslanika koji glasa, odnosno koji se izjašnjava. 
Dakle, poslanik koji želi da učestvuje na sjednicama Skupštine i sjednicama skupštinskih radnih 
tijela, mora obavijestiti predsjednika Skupštine, odnosno predsjednika skupštinskog radnog tijela 
pisanim putem ili elektronskim putem o postojanju razloga zbog kojih je, hajde da kažem, 
ograničena sloboda kretanja. Skupština na sjednici na daljinu može odlučivati isključivo javnim 
glasanjem. Zbog toga, ukoliko bi se birali potpredsjednici Skupštine ili vrhovni državni tužilac, 
Skupština bi u slučaju održavanja sjednice na daljinu odlučivala javnim glasanjem. U slučaju da se 
ne održava sjednica Skupštine na daljinu, izbor navedenih lica, saglasno članovima 12, 20 i, čini 
mi se, 178a, Poslovnika Skupštine Crne Gore, izbor ovih lica vršio bi se tajnim glasanjem.  
 Dakle, saglasno dogovoru svih šefova klubova poslanika Skupštine Crne Gore, primjena 
ove odluke bi bila ograničena na 31. decembar 2020. godine, do kada bismo pristupili temeljnim 
izmjenama i dopunama Poslovnika Skupštine Crne Gore i izradi Zakona o Skupštini Crne Gore. 
Na navedeni način u izuzetnim okolnostima izazvanim epidemijom Kovid 19 omogućava se da 
Skupština radi i funkcioniše i ostvaruje svoju Ustavom definisanu ulogu na potpuno normalan i 
prihvatiljiv način, slijedeći jedan od osnovnih principa parlamentarizma - pravo poslanika da 
odlučuje.  
       Kako predložene dopune Poslovnika Skupštine Crne Gore nemaju nikakav finansijski izdatak i 
opterećenje po budžet Skupštine Crne Gore i budžet države Crne Gore, očekujem jednoglasnu 
podršku svih poslanika Predlogu odluke o dopuni Poslovnika Skupštine Crne Gore. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (23.11.20 12:22:20) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Bogdanoviću.  
 Riječ ima poslanik Živković.  
 Izvolite. 
 
 
 DANIJEL ŽIVKOVIĆ (23.11.20 12:22:23) 
 
 Hvala, poštovani predsjedniče.  
 Uvažene koleginice i kolege, poštovani građani, poštovane Cetinjanke i Cetinjani,  
 Evo danas nam je pripala dužnost da upravo na Prijestonom Cetinju imamo ovu tačku 
dnevnog reda koja se odnosi na dopunu Poslovnika Skupštine Crne Gore, a koja je, čini mi se, 
rezultat kompromisa koji smo postigli u prethodnom periodu između vladajuće većine i 
parlamentarne opozicije.  
 Ono što posebno želim da istaknem jesta da smo se mi, kao opozicija, od samog početka, 
dakle, od 30. avgusta, i to u kontinuitetu ističemo, ponašali konstruktivno i kooperativno i nijednim 
svojim postupkom nismo doprinijeli da se izvrši tranzicija vlasti.  
 Često možemo čuti različite kritike da bismo mi zapravo sada pošto se nalazimo u 
opozicionim klupama trebalo da se ponašamo isto onako ili približno onako kako se ponašala 
manjina u parlamentu u prethodnom četvorogodištu. Mislimo da bi u takvoj situaciji Crna Gora 
stala, a kada bi Crna Gora stala, onda to nikome ne bi išlo na ruku. Smatramo da onim što sada 
činimo i onim što danas činimo ugrađujemo još jedan stub u ono što znači demokratija u 
crnogorskom društvu. Mi trasiramo novi put i novi model ponašanja opozicije u crnogorskom 
Parlamentu i kao mnogo puta do sada ova opozicija emancipuje crnogorsko društvo. Kao mnogo 



puta do sada mi trasiramo put novim modelima ponašanja, kojima će se, nadam se, ponašati isti 
oni koji se nađu sljedeći put u opozicionim klupama. Mogla bi se shvatiti kao manjkavost, ja mislim 
da  je ovo demokratski iskorak i zbog toga građani moraju da shvate bez ozbira koga glasaju, da li 
su glasali opoziciju ili su glasali nekog od konstituenata vladajuće većine.  
 Ono što smo omogućili ovim izmjenama Poslovnika jeste da oni poslanici koji zbog 
epidemiološkog rizika, tj. konkretno zaraze virusom Kovid 19 nisu u prilici, nisu u mogućnosti da 
fizički prisustvuju sjednicama Parlamenta, istovremeno mogu on lajn odlučivati. To znači da 
obezbjeđujemo funkcionalnost rada zakonodavne vlasti, posebno uzimajući u ozbir veoma 
izazovnu epidemiološku situaciju, rekao bih, i ekonomsku situaciju, a posebno uzimajući u obzir 
što moramo, kao odgovorni predstavnici građana, voditi računa o tome da nam idu dva važna 
događaja. To je, prije svega, ono što je zakazana sjednica 2. decembra o izboru Vlade i, rekao 
bih, ono što je ključni dokument, a to je Zakon o budžetu Crne Gore. Mi svojim postupcima nismo 
osporavali ništa. Da smo imali makar trećinu takve konstruktivnosti i kooperativnosti od strane 
opozicije iz prethodnog četvorogodišnjeg mandata, danas bi crnogorsko društvo izgledalo mnogo 
bolje i mnogo kvalitetnije. Danas bi cronogorsko društvo izgledalo sa mnogo većim stepenom 
demokratije nego što je to bilo u prethodnom četvorogodišnjem periodu. Jer, koliko god se vi trudili 
kao vlast da pokažete odgovornost, ukoliko opozicija nije kooperativna i konstruktivna, nego se 
vodi svojim partikularnim interesima, onda nacionalni interesi izostaju i Crna Gora može da 
zastane. Nama nije cilj da Crna Gora zastane, nama je cilj Crna Gora da ide i, kao što smo kazali, 
bićemo konstruktivni partneri na tom putu.  
 Takođe, obezbjeđujemo onim ljudima koji su zaraženi Kovidom 19 da odlučuju i o izboru 
Vlade i o nekim drugim tačkama dnevnoga reda, ali podsjetiću da će se kvorum određivati na 
sjednici Skupštine, kako je to utvrđeno Poslovnikom, fizičkim prisustvom. Rekao bih da ne zebemo 
od onoga što slijedi 2. decembra. Tu poruku posebno želim da pošaljem građanima i zbog toga 
smo i omogućili da se izmijeni ovaj Poslovnik. Bilo je različitih stavova da bi možda opozicija 
trebalo da opstruira takav rad. Naš stav nije bio takav. Zbog čega? Zbog toga što ne zebemo da 
raspravljamo o onome što će biti budući ekspoze mandatara i sastav Vlade, zbog toga što ćemo 2. 
decembra moći da se suočimo i sučelimo naše argumente sa onim što je bila najava u prethodna 
tri mjeseca i zbog toga što smo prethodna tri mjeseca onako vrlo strpljivo čekali da se tri 
konstituenta između sebe dogovore i predlože taj sastav Vlade. 
 Ali ono što je naša ključna poruka koju želimo danas baš da pošaljemo sa Cetinja, ispod 
kršnog Lovćena, da ćemo biti prva linija odbrane vrijednostima na kojima počiva Crna Gora, a to 
su univerzalne vrijednosti: da je Crna Gora danas građansko društvo, antifašističko društvo, 
multinacionalno društvo i prevashodno evropsko društvo. Tu poruku želimo da pošaljemo svim 
građanima Crne Gore bez obzira koga su glasali na prethodnim izborima. Dakle, da niko ne zebe 
za građanski koncept društva, da niko ne zebe za sekularni karakter našeg društva, zbog toga što 
na strani opozicije imamo ukupno 40 mandata, imamo 40 poslanika koji će biti prva linija odbrane 
bilo kakvom pokušaju da se takav koncept naruši. Zbog toga smo i omogućili ovakve izmjene 
Poslovnika, jer ne zebemo. Jer je stasala crnogorska mladost koja je spremna da brani ove 
tekovine i ove vrijednosti. U to uvjeravamo svakog građanina Crne Gore - da nema potrebe da 
zebe. Nastavićemo da budemo konstruktivni i kooperativni, ali samo da znate - sve ima svoju 
granicu. Prema tome ćemo se vrlo demokratski odnositi onoliko koliko vladajuća većina bude 
pokazivala oštroumnosti i mudrosti da u narednom periodu vodi Crnu Goru. 
 Prema tome, šaljem posebnu poruku građanima Cetinja - vi ste uvijek ovdje nosili baklju 
slobodarstva i to slobodarstvo nikad nije bilo pokoreno u prethodnom periodu. Zbog toga ni 
antifašistička multinacionalna Crna Gora nikad neće biti pokorena. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (23.11.20 12:29:10) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Živkoviću. 
 Idemo dalje. Razumio sam da niko više ne želi riječ. 
 Proceduralno. Izvolite. 
 
 



 ANDRIJA POPOVIĆ (23.11.20 12:29:14) 
 
 Zahvaljujem. 
 Ovo je, predsjedniče Skupštine, izdvojeno mišljenje, u skladu sa članom 96 Poslovnika. Mi 
nijesmo formirali radna tijela, ali imam pravo da ga iznesem kao izdvojeno mišljenje na plenumu. 
Mislim da ćete mi dozvoliti. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (23.11.20 12:29:54) 
 
 Gospodine Popoviću, Vi ste član poslaničkog kluba Demokratske partije socijalista i 
Liberalne partije. Ovaj Predlog odluke potpisan je od šefova svih poslaničkih klubova na sjednici 
Kolegijuma zajednički smo dogovorili da kolega Bogdanović i kolega Živković, u ime 
parlamentarne većine i u ime parlamentarne opozicije, uzmu učešće u pretresu, obrazlože ovu 
odluku i da zbog sveopšte situacije, efikasnosti u radu na taj način danas funkcionišemo i na taj 
način danas radimo. Tako da bih Vas zamolio, da bi uopšte imalo smisla funkcionisanje u okviru 
Kolegijuma, ako ono iza čega su stali šefovi poslaničkih klubova, ako dokumenti na koje su 
zajednički stavili potpise, metodologija rada koju smo dogovorili, treba danas da ima svoje 
ishodište da radimo na način kako smo dogovorili. Jer, sve to će otvoriti nešto novo, a onda 
možemo ići i vrtjeti se u jednom začarnom krugu.  
 Ja Vas zato molim da konkretno ukažete proceduralno u odnosu na ono što smatrate da je 
povrijeđeno, ja ću Vam odgovoriti i da idemo dalje na način kako smo dogovorili.  
            Izvolite. 
 
 
 ANDRIJA POPOVIĆ (23.11.20 12:30:26) 
 
 Zahvaljujem. 
 Poštovana Skupštino, uvažene građanke i građani Crne Gore, crnogorske dijaspore, 
poštovane građanke, građani Prijestonice Cetinje, 
 Dakle, mi danas nijesmo sklonili sa snage Poslovnik Skupštine. Ne možete vi određivati 
koliko će se o kojoj tački dnevnog reda raspravljati i ko će govoriti. Ovdje su predlagači poslanici,  
drugo je što su oni šefovi klubova, dakle, poslanici Slaven Radunović, Danijel Živković itd.  
 Ono što je važno istaći, ovo se nije desilo u parlamentanj praksi bar crnogorskoj da 
potpisuju neki Prijedlog akta poslanici opozicije, pozicije, ali dobro. Ja to pozdravljam. Mi se  
moramo prisjetiti što je u prošlom mandatu radila tadašnja opozicija, a današnja vlast. Prvi 
koalicioni činilac je ... 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (23.11.20 12:32:45) 
 
 Gospodine Popoviću, evo dozvolio sam Vam već dva minuta za proceduralnu intervenciju. 
 
 
            ANDRIJA POPOVIĆ: 
            Ja imam diskusiju, nemam više proceduru. 
 
            PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ: 
            Tražili ste proceduralno reagovanje.  
 
 
            ANDRIJA POPOVIĆ: 
           Pročitajte član 96 Poslovnika. 
 
 



           PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ: 
          Daću Vam odgovor samo kad završite. Ja sam tolerantan maksimalno bez obzira što se 
krše dogovori sa Kolegijuma gdje učestvuje klub poslanika čiji ste Vi član. Maksimalno sam 
tolerantan, preko dva minuta sam Vam dao da obrazložite ono što smatrate za shodno. Ja Vas 
zaista molim da privedete kraju i da budete i Vi korektni. 
 
 
 ANDRIJA POPOVIĆ (23.11.20 12:33:21) 
 
 Evo ja bih do sad završio. 
 Dakle, mislim da ova rješenja nijesu dobra, da se može zloupotrijebiti dignitet Skupštine. 
Stvaraju se mogućnosti za pojedine zloupotrebe i stvara se potencijalna opasnost da će neki 
poslanici o nekim važnim zakonima odlučivati pod prinudom. Uporedna iskustva nijeste dobro 
prezentirali u uvodnim izlaganjima, uporedna iskustva iz regiona, iz Evrope, iz Evropskog 
parlamenta. Molim vas budite obazrivi, a poruka mojim opozicionim kolegama - nemojte to da 
radite, ne možete toliko podilaziti parlamentarnoj većini. Pazite što radite, država je, kao što smo 
rekli, Liberalna partija je zauzela stav da od 23. septembra neće sljedećih 100 dana podržavati 
nijedan akt, nijedno razrješenje, nijedno imenovanje u Skupštini. Mislimo da je država u opasnosti, 
da je počela okupacija Crne Gore. Dakle, okupacija u 26 slika čuvenog reditelja Lordana 
Zafranovića, dobro radilo se o nečemu drugome ... 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (23.11.20 12:34:55) 
 
 Poslaniče Popoviću, ovo je definitivno izvan dogovora i izvan onoga što kaže Poslovnik, 
ako se već na njega pozivate, o predmetu današnje rasprave. Tako da Vas evo drugi put ljubazno 
molim da završite svoje izlaganje da ne bih morao da koristim neka sredstva koja mi daje 
Poslovnik. 
 
 
 ANDRIJA POPOVIĆ (23.11.20 12:35:15) 
 
 Pa ne možete sredstva koristiti iz Poslovnika kad Vama odgovara, a ne koristiti Poslovnik  
kada sam se pozvao na član 96. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (23.11.20 12:35:28) 
 
 Odgovoriću Vam u odnosu na to. Davno ste trebali da završite da smo se držali Poslovnika. 
Dozvolio sam Vam, maksimalno tolerantno, da iznesete svoje stanovište. Imali ste već blizu četiri 
minuta, izlazite izvan okvira onoga što je dnevni red i molim Vas da završite. 
 
 
 ANDRIJA POPOVIĆ (23.11.20 12:35:55) 
 
 Koja je to diskusija tri i po minuta ili četiri? Diskusija je ili pet ili deset minuta. 
 
            PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ: 
            S obzirom da ste se javili za riječ proceduralno i da je već četvrti minut, završavajte. 
 
            ANDRIJA POPOVIĆ: 
 
 Završavam. Liberalna partija svakako ovo neće podržati. Katastrofalna je situacija da je 
ovdje sada parlamentarna opozicija dala kvorum. Dakle, ovdje je polovina parlamentarne opozicije 
i polovina parlamentarne pozicije. Toliko poslanika fali iz vlasti. Mislim da je ovo opomena svima 



nama iz opozicije da ne smijemo ovo da radimo, jer se tako ne ponaša nijedna opozicija ni u 
jednoj evropskoj državi, ni u jednoj parlamentarnoj demokratiji svijeta. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (23.11.20 12:36:40) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Popoviću.  
 Saglasno članu 69 stav 2, mišljenje se može izdvojiti na sjednici Odbora i, saglasno članu 
96, tako izdvojeno mišljenje ima težište o kome se govorilo. Ali odbori nisu konstituisani, tako da 
se mišljenje nije ni moglo izdvojiti jer sjednica odbora nije ni bilo. Kao što ste vidjeli u Predlogu 
odluke o dopuni Poslovnika, u skladu sa članom 151 Poslovnika Skupštine Crne Gore, ovaj 
predlog odluke donosi se po skraćenom postupku imajući u vidu trenutnu epidemiološku situaciju 
u Crnoj Gori.  
 Idemo dalje.  
 Poslanik Radulović. Zbog uvažavanja profesora, molim Vas, vrlo kratko, i da na taj način 
sumiramo. 
 
 
 BRANKO RADULOVIĆ (23.11.20 12:37:28) 
 
 Hvala, predsjedniče.  
 Posljednjih dana se stvari strašno usložnjavaju. Prijete nam crni dani. Danas postoji jedan 
jedini neprijatelj Crne Gore, a to je ovaj patogeni u ovom obliku, śutra ne znam kakav će biti, nema 
mu lijeka. Prije godinu dana sam čitajući, a i učili su me neki, pretpostavio da će doći ovi dani. 
Molim građane Crne Gore da je jedini lijek, ono što kažu ljekari, distanca, maska i pranje ruku. 
Zahvaljujem svim poslanicima na takvom jednom odnosu i glasanju danas u Skupštini Crne Gore. 
Dabogda da dođu takvi dani, češće da se sakupljamo oko najvažnijih stvari po Crnu Goru.  
 Građani Crne Gore, pišu nam se crni dani ukoliko se upamet ne saberemo. To je ono što 
nam kažu ljekari. Puca zdravstveni sistem danas u Crnoj Gori, dolazi u pitanje naš biološki 
opstanak, a o socijalnoj sigurnosti da ne govorim. Hvala, predsjedniče. 
 
 
 PREDSJEDNIK ALEKSA BEČIĆ (23.11.20 12:39:08) 
 
 Zahvaljujem na korektnosti poslaniku Raduloviću.  
 Razumio sam da više niko ne želi riječ i samim tim konstatujem da je pretres završen.  
 Prelazimo na izjašnjavanje. Odlučuje se, podsjećam, većinom glasova svih poslanika.  
 Prije glasanja o Predlogu odluke u cjelini, neophodno je da Skupština utvrdi postojanje 
razloga da ova odluka stupi na snagu danom objavljivanja u Službenom listu Crne Gore. Razlozi 
hitnosti se ogledaju u potrebi omogućavanja nesmetanog funkcionisanja Skupštine Crne Gore 
zbog vanredne situacije izazvane epidemijom zarazne bolesti Kovid 19.  
 Stavljam na glasanje postojanje razloga hitnosti da ova odluka stupi na snagu danom 
objavljivanja u Službenom listu Crne Gore. Pokušaćemo elektronski, pa ćemo, ako ne bude, 
koristiti alternativna sredstva.  
 Stavljam na glasanje - 2 za, 3 protiv, 4 uzdržani. Izvolite.  
 Sistem sada funkcioniše. Zaključujem glasanje.  
 Glasao je 51 poslanik - 50 za, jedan protiv. Objavljujem da je Skupština utvrdila postojanje 
razloga hitnosti da ova odluka stupi na snagu danom objavljivanja u Službenom listu Crne Gore.  
 Sada stavljam na glasanje Predlog odluke u cjelini. Ko je za, protiv, uzdržani, 2, 3, 4? 
Izvolite.  
 Zahvaljujem. Glasalo je 50 poslanika - 49 za, jedan protiv, uzdržanih nije bilo. Objavljujem 
da je Skupština usvojila Predlog odluke o dopunama Poslovnika Skupštine Crne Gore.  
 Prelazimo na tačku 2 Izbor i imenovanja. U okviru ove tačke, vrlo kratko, imamo jedan 
predlog i to Predlog odluke o razrješenju jednog člana Upravnog odbora Fonda za zaštitu i 
ostvarivanje manjinskih prava koji je podnio ostavku. Podsjećam da je Administrativni odbor 



jednoglasno utvrdio Predlog odluke o razrješenju jednog člana Upravnog odbora Fonda za zaštitu 
i ostvarivanje manjinskih prava na lični zahtjev. Razrješava se dužnosti član Upravnog odbora 
Fonda za zaštitu i ostvarivanje manjinskih prava Bujar Hasangjekaj, predstavnik Nacionalnog 
savjeta Albanaca u Crnoj Gori. Izvjestilac Administrativnog odbora je Vladan Raičević.  
 Otvaram pretres.  
 Da li izvjestilac želi dopunsko obrazloženje? Razumio sam da ne želi.  
 Da li ima neko zainteresovan za učešće u raspravi? Razumio sam da nema.  
 Zaključujem pretres. Prelazimo na izjašnjavanje. Odlučuje se većinom glasova prisutnih 
poslanika.  
 Stavljam na glasanje Predlog odluke o razrješenju jednog člana Upravnog odbora Fonda za 
zaštitu i ostvarivanje manjinskih prava. Izvolite.  
 Zahvaljujem. Glasao je 51 poslanik - 51 za, nema protiv, nema uzdržanih. Objavljujem da je 
Skupština usvojila Predlog odluke i dužnosti člana Upravnog odbora Fonda za zaštitu i 
ostvarivanje manjinskih prava razriješen je Bujar Hasangdjekaj, predstavnik Nacionalnog savjeta 
Albanaca u Crnoj Gori.  
 Poštovane koleginice i kolege, ovim je Druga sjednica Drugog redovnog zasijedanja u 
2020. godini završena. Zahvaljujem. 
 


